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PROTOKÓPROTOKÓPROTOKÓPROTOKÓŁ    Nr Nr Nr Nr XIXIXIXIIIII/1/1/1/15555    

z sesji Rady Gminy Kwidzynz sesji Rady Gminy Kwidzynz sesji Rady Gminy Kwidzynz sesji Rady Gminy Kwidzyn    

odbytej w dniu22odbytej w dniu22odbytej w dniu22odbytej w dniu22    lipcalipcalipcalipca    2012012012015 5 5 5 r.r.r.r.    

 

Miejsce sesji: siedziba Urzędu Gminy Kwidzyn, ul. Grudziądzka 30, sala narad nr 22. 

Sesji przewodniczył Przewodniczący Rady Gminy Kwidzyn – Pan Henryk Ordon. 

Obrady sesji protokołowała Sekretarz gminy – Pani Anna Mielniczek 

Sesję rozpoczął Przewodniczący o godz. 15.30, a zakończył o godz. 16.25 

 

Ad. 1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności. 

 Pan Henryk Ordon – Przewodniczący Rady Gminy Kwidzyn dokonał otwarcia XII 

sesji Rady. Stwierdził, iż na podstawie listy obecności radnych, w obradach uczestniczy 14 

radnych, wobec czego Rada posiada wymagane quorum do podejmowania prawomocnych 

uchwał.  

 W sesji uczestniczyli:  

o Wójt Gminy – Ewa Nowogrodzka, 

o Zastępca Wójta Gminy – Pan Krzysztof Michalski, 

o Sekretarz Gminy – Pani Anna Mielniczek,  

o Skarbnik Gminy – Pani Krystyna Jaranowska 

o radca prawny – Jan Kandyba. 

 

 Przewodniczący Rady Pan Henryk Ordon powitał wszystkich zgromadzonych na 

obradach XII sesji Rady Gminy Kwidzyn.   

  Listy obecności radnych stanowi załącznik nr 1do niniejszego protokołu. 

Ad. 2. Przedłożenie porządku sesji do zatwierdzenia. 

 Przewodniczący Rady odczytał proponowany porządek sesji, który został rozszerzony 

o dodatkowe trzy punkty w stosunku do porządku obrad jaki przesłano radnym i sołtysom  

z zawiadomieniem o sesji. Do przedstawionego porządku obrad nie zgłoszono żadnych  

dodatkowych wniosków, w związku z czym Przewodniczący poddał pod głosowanie 

proponowany porządek sesji, który został przyjęty jednogłośnie (14 głosów „za”),  

w następującym brzmieniu: 
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1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności. 

2. Przedłożenie porządku obrad do zatwierdzenia. 

3. Przyjęcie protokołu z X i XI sesji Rady Gminy. 

4. Interpelacje i zapytania. 

5. Sprawozdanie Wójta z działalności między sesjami. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie powołania komisji doraźnej Rady Gminy  

do sprawdzenia, czy wniosek grupy mieszkańców o przeprowadzenie referendum 

odpowiada przepisom ustawy z dnia 15 września 2000r. o referendum lokalnym. 

7. Wolne wnioski. 

8. Zamknięcie obrad sesji. 

 

Ad. 3. Przyjęcie protokołu z X i XI sesji Rady Gminy 

 Przewodniczący oświadczył, iż protokoły z X i XI sesji były wyłożone do wglądu  

w budynku Urzędu Gminy, w biurze rady (pokój nr 19). Zwrócił się z zapytaniem do radnych, 

czy wnoszą do protokołów uwagi. W związku z brakiem uwag, poddał pod głosowanie 

przyjęcie protokołu z X i XI sesji Rady Gminy, które zostały przyjęte jednogłośnie 14 

głosami „za”.  

 

Ad.4. Interpelacje i zapytania. 

1) radny Wdowiak – napomknął, że już mamy pół roku za sobą, a do tej pory nie 

odnowiono wyposażenia placu zabaw w Pawlicach. 

2) radny Namiak – zapytał o suche drzewa przy drodze krajowej, które po ostatniej 

wichurze znowu wyrządziły szkody, czy w tej kwestii Eko-Inicjatywa nie zechciałaby 

zabrać głosu. 

3) radny Namiak – spytał ponadto panią Wójt, czy wpłynął już do Urzędu wniosek 

mieszkańców Tychnów? Pani Wójt odpowiedziała, że była teraz dwa dni na urlopie 

i nie zdążyła się zapoznać z korespondencją z początku tygodnia. 

4) radna Barnaś – zwróciła uwagę na drogę wojewódzką w Brachlewie na odcinku  

w stronę jeziora – jest owszem obkoszona, ale pojawiły się silne  zakrzaczenia które 

utrudniają widoczność. 
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5) radny Namiak – w nawiązaniu do swojej poprzedniej wypowiedzi wnioskuje  

o zaproszenie na następną sesję Rady Gminy Stowarzyszenie Eko-Inicjatywa, aby się 

wypowiedzieli nt. uschniętych drzew, ale w kontekście wyrządzonych szkód. 

6) radny Spaczyński – ostatnio nasiliły się kradzieże i dewastacje, czy można  

by zainterweniować na Policję o zwiększenie nadzoru oraz o informację  

nt. poczynionych działań w tym zakresie. 

7) Przewodniczący Henryk Ordon – podziękował radnym i sołtysom za liczny udział  

w obchodach 95 rocznicy Plebiscytu na Powiślu, Warmii i Mazurach, które miały 

miejsce 11 lipca br. w Janowie. Złożył także szczególne podziękowania pani sołtys  

Janowa za udział w przygotowaniach i przeprowadzeniu obchodów. 

Ad. 5.  Sprawozdanie Wójta z działalności między sesjami. 

 Pani Wójt przedstawiła Radzie sprawozdanie z działalności za okres od 27 czerwca do 

21 lipca br. : 

na wstępie serdecznie podziękowała sołectwu Janowo za aktywny udział w przygotowaniu 

i przeprowadzeniu obchodów rocznicy Plebiscytu, szczególne podziękowania Pani Wójt 

skierowała za pośrednictwem pani sołtys dla pań z sołectwa, które przygotowały wiele 

poczęstunków dla gości uczestniczących w obchodach. 

27.VI.2015r. – p. Wójt  uczestniczyła, na zaproszenie władz, w obchodach Dni Ryjewa, 

28.VI.2015r. – wyjechała z delegacją OSP Tychnowy i panem sołtysem na obchody 60-lecia 

OSP Wyszyny Kościelne  k/ Mławy. 

od 29.VI do 8.VII - pani Wójt przebywała na urlopie 

10 VII.2015r. – uczestniczyła w spotkaniu samorządów Sadlinek, Ryjewa i Miłoradza  

w sprawie WTR 

11 VII.2015r. - uczestniczyła w obchodach 95 rocznicy Plebiscytu na Powiślu, Warmii 

i Mazurach w Janowie 

13 VII 2015r. - uczestniczyła w zebraniu wiejskim w Brachlewie w sprawie drogi gminnej 

14 VII 20915r. –pani Wójt odbyła spotkanie z panią Filbrant, która wygrała przetarg  

na prowadzenie niepublicznego przedszkola w Rakowcu 

15 VII 2015r. zespół „Marezianki” uczestniczył w II Festynie Powiatowym „Ocalić  

od zapomnienia” w Zgniłobłotach, gmina Bobrowo, powiat brodnicki, na którym zajął I- 

miejsce oraz wyróżnienie dla Gminy Kwidzyn za aktywny udział. 
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 Tego samego dnia odbyło się zebranie w Liczu, podczas którego reaktywowano 

tamtejsze Koło Gospodyń Wiejskich. 

od 20 VII do 21 VII 2015r. pani Wójt przebywała na urlopie. 

Ponadto pani Wójt poinformowała, że w okresie międzysesyjnym rozstrzygnięto II przetarg 

na budowę ścieżki pieszo-rowerowej w Nowym Dworze. Wyłoniony wykonawca to firma 

DOMBUD za kwotę 473.707,-zł brutto; budowa ma potrwać do 30 września 2015r. 

Po powrocie z urlopu Pani Wójt dokonała z pracownikami merytorycznymi objazdu części 

terenu gminy: Obory, Grabówko, Korzeniewo, Gurcz, Wola Sosenka, Brachlewo, Mareza, 

Podzamcze, celem przeglądu realizowanych przedsięwzięć. 

Ad. 6. Podjęcie uchwały w sprawie powołania komisji doraźnej Rady Gminy  

do sprawdzenia, czy wniosek grupy mieszkańców o przeprowadzenie referendum 

odpowiada przepisom ustawy z dnia 15 września 2000r. o referendum lokalnym. 

 Przewodniczący Rady Pan Henryk Ordon wprowadzając radnych w temat omawianej 

uchwały, na początek zapoznał ich z wnioskiem inicjatora o przeprowadzenie referendum 

oraz treścią pisma przewodniego Wójta Gminy o przekazaniu wniosku wg kompetencji  

do Przewodniczącego Rady Gminy.  Następnie poprosił radnych o ewentualne pytania  

do sprawy niniejszego referendum, na które udzieli odpowiedzi obecny na sesji radca prawny. 

1) radny Sokołowski zapytał radcę prawnego czy przejrzał wniosek inicjatora i czy 

spełnia on wymogi ustawowe? Radca prawny odpowiedział, że kompetencje do oceny 

tego wniosku, zgodnie z ustawą, ma komisja, która za chwilę będzie powołana; 

2) radny Muchowski przedłożył do wiadomości radcy prawnego orzeczenie NSA  

w podobnej sprawie, gdzie orzeczono że zakres przedmiotowy referendum nie mieści 

się w zakresie kompetencji rady gminy; 

3) radny Kędziora uważa, że skoro wśród radnych nie ma prawników, nie powinno się  

na nich cedować tego rodzaju czynności – radca prawny odpowiedział, że takie 

niestety są wymogi ustawowe: 

4) radny Wierzba zapytał, czy kancelaria prawna obsługująca Gminę jest też do obsługi 

Rady Gminy i czy komisja otrzyma takie wsparcie od kancelarii?- Pani Wójt 

odpowiedziała, że kancelaria obsługuje wszystkie jednostki gminne, radę gminy jak 

również mieszkańców gminy; 

Przewodniczący RG Henryk Ordon spytał, czy byłaby możliwość połączyć przeprowadzenie 

referendum gminnego z referendum ogólnokrajowym w dniu 6 września 2015r.? – radca 

prawny odpowiedział, że w jego rozeznaniu nie, gdyż referenda te mają inne godziny 

głosowania, ponadto patrząc na tryb procedowania byłoby bardzo trudno technicznie ogarnąć 
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przygotowanie referendum gminnego, aby odbyło się w dniu 6 września 2015r. Radca prawny 

na prośbę Przewodniczącego Rady Gminy omówił przepisy prawne regulujące tryb i zasady 

przeprowadzania referendum gminnego. Więcej uwag ani zastrzeżeń do projektu nie 

zgłoszono, wobec czego Przewodniczący Rady Gminy ogłosił 5-minutową przerwę, w trakcie 

której radni wyłonili spośród siebie pięciu kandydatów na członków komisji doraźnej  

ds. referendum. 

 Przewodniczący poddał projekt uchwały pod głosowanie. Następnie stwierdził, iż  

w drodze głosowania jawnego podjęto uchwałę 14 głosami „za” nadając jej numer XI/77/15. 

W głosowaniu udział wzięło 14 radnych. 

     Uchwała stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu. 

Ad. 7. Wolne wnioski: 

1) p. sołtys Szczukowska – poprosiła o wyjaśnienie jakie są warunki ważności 

referendum, na co odpowiedzi udzielił obecny radca prawny; 

2) radny Kędziora – spytał czy przedmiotem referendum będzie tylko to pytanie, które 

inicjator podał we wniosku, czy też jakieś inne – odp. radcy że tylko to pytanie które 

podał wnioskodawca. 

3) radny Sokołowski spytał o przetarg na ścieżkę pieszo-rowerową, czy już się 

zakończył? – pani Wójt odpowiedziała, że już rozstrzygnięto ten przetarg; 

4) radna Banaś – zapytała co z realizacją chodnika w Dubielu? – pani Wójt 

odpowiedziała że na tą inwestycję jest obecnie przygotowywana dokumentacja 

techniczna.  

5) p. sołtys Biskupska – poprosiła o monit do zarządcy drogi w Brokowie, gdyż  

po ostatniej wichurze wiszą nadłamane gałęzie, jest też przy drodze kilka całkiem 

suchych drzew, które stwarzają realne zagrożenie dla użytkowników; 

6) p. sołtys Krupa – poinformowała, że w Korzeniewie na skrzyżowaniu do Lipianek 

rozrósł się krzew bzu i zasłania widoczność, prosi więc o jego przycięcie; 

7) p. sołtys Szczukowska – wskazała, że w Rakowcu na ul. Słonecznej rozrosły się 

odrosty na lipach i utrudniają korzystanie z ciągu komunikacyjnego; 

8) p. sołtys Krupa – przypomniała, że na ul. Łąkowej w Korzeniewie miał być 

postawiony znak ograniczenia prędkości i do tej pory nie zamontowano go; 

9) p. sołtys Biskupska – nawiązała do wypowiedzi radnego Namiaka, dot. kradzieży  

i dewastacji, że takie ekscesy mają też coraz częściej miejsce w jej sołectwie, może 

policja zwiększyłaby liczbę patroli, szczególnie nocą; 

10) radna Banaś nawiązała do wniosku komisji oświaty o budowę parkingu przy 

przedszkolu w Marezie, skoro nie przeszła na ostatniej sesji uchwała w sprawie 
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pensum pedagogów, przeznaczyć te środki na w/w inwestycję; pani Wójt spytała, 

jakie wolne środki na to przedsięwzięcie ma na myśli pani radna; 

11) radny Tumiłowicz przypomniał pani radnej, że o kwocie 130 tys. zł była mowa  

na przedostatniej sesji hipotetycznie, gdyby weszła w życie uchwała o zmianie 

pensum dla pedagogów szkolnych, gmina musiałaby dopiero poszukać w budżecie 

takich środków; 

12) radny Kędziora poinformował, że w ostatnim czasie na jednym z mostów w Marezie 

naprawiono oświetlenie, natomiast na drugim oświetlenie uległo awarii 

prawdopodobnie wskutek jakiejś kolizji drogowej. 

 

Na zakończenie obrad Przewodniczący Rady Gminy, Henryk Ordon poinformował 

obecnych na sesji, że w dniu 29 lipca (środa) o godz. 15.30 odbędzie się wspólne 

posiedzenie komisji Rady Gminy, o czym nie będzie już oddzielnie radnych informował. 

Materiały na posiedzenie komisji zostaną wysłane w dniu następnym, ze względu  

na wcześniejszą nieobecność pani Wójt. Ponadto poinformował, że zgodnie  

z ustawowym wymogiem Rada Gminy ma termin do 7 sierpnia na ustosunkowanie się 

do wniosku inicjatora o przeprowadzenie referendum, w związku z tym kolejne (XIII) 

posiedzenie sesji Rady Gminy odbędzie się 5 sierpnia (środa) o godzinie 15.30. 

 

Ad.5. Zamknięcie obrad sesji. 

Wobec wyczerpania porządku XII sesji Rady Gminy Kwidzyn Przewodniczący Rady 

Pan Henryk Ordon zamknął sesję. 

 

PROTOKOŁOWAŁA:     PRZEWODNICZYŁ: 

Sekretarz Gminy      Przewodniczący Rady 

 

Anna Mielniczek      Henryk Ordon 

 

 

      


